
 
 

         Referat skolebestyrelsesmøde på Thurø Skole 
                   Torsdag d. 5. april 2022, kl. 17.15 - 19.15 

 

 
 
Afbud: Rikke, Jesper og Line 

 

  

Godkendelse af referat fra sidste møde 

Referatet blev godkendt. 

 

 

06/22 

Konstituering 

Anne blev valgt som ny forperson og Jens blev valgt som næstforperson indtil 31. juli 2022.  

 

 

07/22 

Skolebestyrelsesvalg 2022 

https://www.skole-foraeldre.dk/skolebestyrelsesvalg  

 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/tidsplan-og-valginformation  

 

https://www.svendborg.dk/om-kommunen/organisationen/boern-unge-kultur-og-

fritid/skole-og-uddannelse/skole-og-uddannelse  

 

 

Valgmøde 26. april 2022 

 

Foreløbig har 4 kandidater meldt deres kandidatur til Annemette forud for valgmødet.  

 

Tidsplan: 

26. april 2022  Valgmøde på Thurø Skole kl. 17.00 – 18.30. 

9. maj 2022  Sidste frist for opstilling (evt. aftale om fredsvalg?) 

3. juni 2022  Valghandlingen skal være afsluttet 

13. juni 2022  Valgresultatet bekendtgøres 

16. juni 2022  Konstituerende møde, hvor forperson og næstforperson vælges. 

 

Hvis der skal være valg, skal der nedsættes en valgbestyrelse. Valgbestyrelsen udgøres af 

Anne Bang-Olsen, Signe Thybæk-Hansen og Annemette Sodtmann Laursen.   

 

Fremadrettet er man kun valgt for 2 år ad gangen og der vil således fremover være valg til 

skolebestyrelsen hvert 2. år. 

 

08/22 

Budget 2022 

Annemette gennemgik budget 2022 på mødet, som blev vedtaget med en enkelt lille justering. 

 

09/22 

Princip vedr. trivsel 

Se bilag samt link herunder. 

Vi skal finde en form/nedsætte udvalg, der udarbejder forslag til princip 

 

https://www.skole-foraeldre.dk/sektion/trivsel-og-mobning-0  

 

https://www.skole-foraeldre.dk/skolebestyrelsesvalg
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/tidsplan-og-valginformation
https://www.svendborg.dk/om-kommunen/organisationen/boern-unge-kultur-og-fritid/skole-og-uddannelse/skole-og-uddannelse
https://www.svendborg.dk/om-kommunen/organisationen/boern-unge-kultur-og-fritid/skole-og-uddannelse/skole-og-uddannelse
https://www.skole-foraeldre.dk/sektion/trivsel-og-mobning-0


 
Punktet udskydes til det nye skoleår, hvor en ny skolebestyrelse er tiltrådt.  

 

Annemette viste oplæg vedr. Thurø Skoles løfteevne, som ligger højere end forventet.  

 

Input: 

Der var forslag om, at Annemette skulle give dette oplæg igen i starten af det nye skoleår, 

således at medlemmer af den nye bestyrelse kan få en fornemmelse , hvilken skole de er 

kommet til. Dette er et godt grundlag for det videre bestyrelsesarbejde. 

 

 

10/22 

Nyt fra Thurø Skole 

Skoleårets planlægning 

Vi nærmer os fagfordelingen for næste skoleår og planlægger med en struktur, der ligner 

indeværende skoleårs struktur. Dette så både elever og medarbejdere oplever stabilitet. 

 

 

Personale 

Annemette orienterede kort om personalesituationen. 

 

Forårs-SFO er kommet godt i gang. Bortset fra Rikke, som er koordinator for Forårs-SFO, er 

der helt ny besætning i år. De er 5 voksne i alt omkring Forårs-SFO (+ en ressourcepædagog i 

den første måned). 

 

På fredag starter en ny medarbejder i seniorjob på Thurø Skole. Han tilknyttes på 3. årgang 

indtil videre. 

 

 

Efter nedrivning af de to huse og andre byggeprojekter 

Husene er nu revet ned og der opføres snart et stålhegn, en hæk og der lægges rullegræs ud i 

området. Vi håber, at der bliver nogle penge til overs fra nedrivningen, som kan komme Thurø 

Skole til gavn, men dette er stadig uafklaret.  

 

Skolen har forventeligt mulighed for at skyde omkring 2 x 125.000 kroner i en legeplads. Når 

vi ved hvad vi har at gøre med herudover, kan vi begynde at tænke på hvad der kan lade sig 

gøre. 

 

Der skal formentlig indhentes tilbud fra andre firmaer end Elverdal, når vi kommer så langt. 

 

Jens orienterer om, at der måske er mulighed for at søge tilskud fra Friluftsrådet. Han har 

været i kontakt med Arne Bruun, Svendborg Kommune vedr. biodiversitet. Arne kan hjælpe 

med råd og vejledning og har inviteret skolebestyrelsen til at se hans have hos på Thurø, som 

inspiration. Dette tilstræbes tænkt ind forud for skolebestyrelsesmødet den 16. juni 2022 kl. 

16.00 – 16.45 hvis muligt. Alternativt forud for skolebestyrelsesmødes den 11. maj 2022, hvor 

Annemette dog så ikke vil kunne deltage. 

 

Forhåbentlig er vi blevet klogere på om vi får midler fra nedrivning af huset inden 

sommerferien. 

 

 

Ukrainske flygtninge  

Der er pt. indskrevet 7 ukrainske elever og endnu en elev er på vej ti 6.A med forventet 

opstart på fredag den 8. april 2022.  

 

Eleverne modtager pt. basis-dansk 12 lektioner om ugen og resten af timerne har de i deres 

respektive klasser. På sigt vil de forventeligt modtage færre basis-dansk timer.  

 

 



 
 

ForårsSFO 

Er kommet godt i gang. 50 nye elever er startet (se i øvrigt orientering under personale) 

 

 

SPULT 

Foran os har vi 3 ”DGI-dage” i slutningen af maj, hvor der vil foregå forskellige aktiviteter på 

skolen eller på andre skoler. Alle elever på alle folkeskoler skal fx lære den samme ”serie”, 

som de så skal lave sammen på tværs af skoler. 

 

 

Miniby 

Har været planlagt i de senere år uden at kunne gennemføres pga. Corona. I år regner vi med 

at det sker. Miniby slutter med en ”skolefest” en torsdag den 19. maj 2022.  

 

 

Svendborg Kommune:  

Besparelser 

AL medsender kommunaldirektør Erik Melgaards mandagsbrev som bilag til referatet, da det 

på overskuelig vis fortæller baggrunden for, at der igen skal gennemføres besparelser i 

Svendborg Kommune.  

 

 

DGI Landsstævne 

Se tidligere under ”SPULT” 

 

 

Mangfoldige læringsmiljøer (se bilag) 

Vi nåede ikke dette punkt. 

 

 

 

 

 

Referent René 


